
Řada podnikatelů v oboru heren a casin se aktuálně věnuje více vysvětlování podstaty provozování 
starostům než normálnímu byznysu. Toto období bohužel s předčasnými volbami do Poslanecké 
sněmovny neskončí, naopak bude třeba věnovat pozornost vesměs neinformovaným politikům 

a jejich populistickým snahám udělat si legislativní zářez v oblasti „boje s hazardem“. 
Tento článek přináší aktuální argumenty na téma: Proč nezavádět prohibici heren a casin.

Ohrožená pracovní místa:
V České republice je aktuálně ohroženo 1586 adres míst 
s technickými zařízeními. Toto číslo vychází z aktuálních 
údajů MFČR, na kolika adresách probíhá řízení o zrušení 
povolení z důvodu zákazu adresy v místní obecně závazné
vyhlášce. Více než třetina tohoto počtu připadá na tři 
největší města v republice. V Praze se jedná o 378 adres, 
v Brně se jedná o 247 adres a v Ostravě o 80 adres. Na části 
těchto míst se nemusí reálně nic provozovat nebo se jedná 
o hospody, které nemusí automaticky zavřít kvůli odvezení 
automatů. I tak lze udělat kvalifi kovaný odhad, že aktuálně 
je jenom na provozovnách se sázkovými hrami ohroženo 
minimálně 3000 pracovních míst.

Černý hazard v nových formách:
Kromě přetrvávajícího fenoménu občanských sdružení se 
objevují nové formy černého hazardu, které k nám přichází 
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zejména z Polska. Je možné legálně a dokonce na základě 
certifi kace potvrzující, že nejde o zařízení pro hraní sáz-
kových her, provozovat automat či videoloterní terminál, 
který klasickou sázkovou hru prokládá čas od času banální 
znalostní otázkou. Tím pádem se z pohledu tvůrců tohoto 
systému nejedná o stroj spadající pod režim zákona o lote-
riích nebo místních vyhlášek.

Daňový výnos pro město:
Od začátku roku 2012 městům podstatně narostly příjmy 
z heren a casin díky tvrdému zdanění tržeb a přerozdělová-
ní většiny výnosu přímo do obcí. Například v Kutné Hoře 
(modelové okresní město s cca 20 adresami, kde se provozují 
technická zařízení) vzrostly příjmy skokově z 5,97 mil. Kč
v roce 2011 na 12,99 mil. Kč v roce 2012. Prohibice zna-
mená, že hráči se přemístí do nejbližší obce, kde jsou herny 

povoleny, a město se zákazem se vzdává svých příjmů ve 
prospěch jiných racionálnějších radnic.

Hraní stejně jako sázení
pro zábavu je normální, problém
má jen někdo: 
Ne každý hráč je problémovým hráčem nebo dokonce gam-
blerem. První tvrdé údaje zjištěné Národním monitorova-
cím střediskem pro drogy a drogové závislosti indikují, že 
chorobných hráčů je v české populaci cca 40.000, zatímco
tvrdých alkoholiků je v populaci 150.000. Když už se 
někdo stane gamblerem, nemusí to být kvůli automatům. 
Až polovina gamblerů má problém i s kurzovými sázkami, 
kterým politici téměř nevěnují pozornost.
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